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§ 8. Bolagisering av stadens renhållningsverksamhet – överföring av verksamheten 

från trafik- och renhållningsnämnden till ett nytt bolag inom Stockholm Vatten-

koncernen. Genomförandebeslut 

Revidering av reglemente för miljö- och hälsoskyddsnämnden februari 2014. 

 

Förelåg koncernledningens och stadsledningskontorets gemensamma tjänsteutlåtande. 

 

Koncernstyrelsen beslöt att föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 
 

1. Genomförande av förslag till bolagisering och överföring av 

renhållningsverksamheten från trafik- och renhållningsnämnden till ett nytt 

aktiebolag, Stockholm Vatten Avfall AB (namnförslag), inom Stockholm Vatten-

koncernen, per den 1 juli 2014 godkänns. 

2. Omstruktureringen av Stockholm Vatten-koncernens bolagsstruktur, 

enligt föreslagna principer i ärendet, godkänns. 

3. Den ekonomiska regleringen mellan aktiebolaget Stockholm Vatten Avfall AB 

(namnförslag) och trafik- och renhållningsnämnden sker enligt föreslagna 

principer i ärendet. 

4. Allmänna handlingar lämnas över till det nya aktiebolaget Stockholm Vatten 

Avfall AB (namnförslag), senast den 31 december 2014.   

5. Stockholms Stadshus AB:s förvärv av samtliga aktier i ett nytt aktiebolag, 

Stockholm Vatten Holding AB (namnförslag), samt Stockholm Vatten Holding 

AB:s (namnförslag) förvärv av samtliga aktier i ytterligare ett nytt aktiebolag, 

Stockholm Vatten Avfall AB (namnförslag), godkänns. 

6. Stockholms Stadshus AB:s försäljning av samtliga av bolaget innehavda aktier i 

Stockholm Vatten AB, till det nya bolaget, Stockholm Vatten Holding AB 

(namnförslag), godkänns. 

7. Styrelse utses för de nya aktiebolagen, Stockholm Vatten Holding AB 

(namnförslag) och Stockholm Vatten Avfall AB (namnförslag).  

8. Lekmannarevisor och suppleant utses för denne i de nya aktiebolagen, Stockholm 

Vatten Holding AB (namnförslag) och Stockholm Vatten Avfall AB 

(namnförslag). 

9. Förslag till ny bolagsordning för Stockholm Vatten Holding AB (namnförslag), 

bilaga 9, godkänns. 

10. Förslag till ny bolagsordning för Stockholm Vatten Avfall AB (namnförslag), 

bilaga 10, godkänns. 

11. En ny avfallsnämnd med verksamhetsansvar för de uppgifter som enligt 

miljöbalken eller andra författningar, åvilar staden i fråga om avfallshantering, 

inrättas per den 1 juli 2014, i enlighet med förslag som redovisas i ärendet. 

12. Uppföljningsansvar för delmål 5.1, 5.2 samt 5.3 avseende inriktningsmålet 

”Miljöeffektiv avfallshantering” i Stockholms miljöprogram 2012-2015 flyttas 

från trafik- och renhållningsnämnden till bolag inom Stockholm Vatten-koncernen 

från och med 1 juli 2014.  

13. Förslag till ändring i ”Taxa för hushållsavfall och därmed jämförligt avfall 

inklusive taxa för skrymmande hushållsavfall med mera samt slam och latrin”, 

Bilaga 11, godkänns. 

14. Förslag till ändring i reglementet för trafik- och renhållningsnämnden, bilaga 4, 

godkänns. 
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15. Förslag till ändring i renhållningsordningen, bilaga 5, godkänns. 

16. Förslag till ändring i avfallsplanen, bilaga 6, godkänns. 

17. Förslag till nytt reglemente för avfallsnämnden, bilaga 7, godkänns. 

18. Förslag till ändring i reglementet för miljö- och hälsoskyddsnämnden, bilaga 8, 

godkänns. 

19. De i punkterna 12 - 18 ovan föreslagna ändringarna ska gälla från och med den 1 

juli 2014. 

 

Koncernstyrelsen beslöt för egen del att. 
 

1. Punkterna 1 – 10 samt punkten 12, enligt ovan, godkänns. 

2. Beslutet i ärendet justeras omedelbart. 

 

Reservation avgavs av Emilia Bjuggren m.fl. (S) enligt följande: 
 

”Koncernstyrelsen föreslås besluta att 
 

1. Återremittera ärendet. 

2. Därutöver anföra: 
 

I ärendet föreslås en stor omläggning av stadens renhållningsverksamhet, vilket 

inkluderar inrättandet av en ny nämnd och överföring av renhållningen till ett nytt 

kommunalt bolag. Det framgår dock inte vilka eventuella förtjänster staden och 

stockholmarna får av de föreslagna förändringarna. Inför ett förslag så omfattande som 

detta måste koncernstyrelsen och sedan kommunfullmäktige presenteras en utredning 

där det framgår vilka skäl som ligger bakom de föreslagna förändringarna och vilka 

eventuella kvalitetsvinster förslaget kommer att innebära.  

 

Med det knappa underlag som nu presenterats är det inte möjligt för koncernstyrelsen 

att fatta ett välinformerat beslut i denna fråga, som kommer att vara avgörande för 

stadens verksamhet framöver. Det är inte ansvarsfullt att så tätt inpå ett allmänt val 

föreslå en omläggning av en av de kommunala kärnuppgifterna. Tills vidare ska staden 

därför avvakta med ett eventuellt beslut.”  

 

Särskilt uttalande avgavs av Daniel Helldén (MP) enligt följande: 
 

”Vi ser positivt på överflyttningen av renhållningsverksamheten till ett eget bolag 

underställt en ny nämnd förslagsvis benämnd Kretsloppsnämnden. Vi ser också att det 

finns samordningsvinster i att samla vatten, avlopp och renhållning under ett 

övergripande bolag. 

 

Vi vill dock så här inledningsvis i processen flagga för att den kommande utvecklingen 

för biogasproduktion inte per automatik bör implicera en samrötning av matavfall och 

avloppsavfall. Kvalitén och användbarheten hos restprodukterna för de olika 

avfallstyperna skiljer sig tyvärr åt. Avloppsslammet har en markant högre 

föroreningsgrad än matavfall. En sambehandling riskerar därför att leda till deponering 

inte bara av avloppsslammet utan även matavfallsresterna. Detta är en utveckling som 

vi inte vill se.” 

 

Reservation avgavs av Ann Mari Engel (V) enligt följande: 
 

”Den moderatledda alliansen fortsätter att in i det sista sälja ut och bolagisera stadens 

verksamheter för att kunna privatisera. Bara några månader innan valet föreslår man nu 

en bolagisering av stadens avfallshantering.  
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Vad vi saknar i ärendet är en konsekvensanalys och ett svar på frågan om varför och i 

vems intresse man gör detta. Vi saknar också en ekonomisk kalkyl.  Vi tror att detta 

kan komma att öka kostnaderna och att förslaget drivs av ideologiska skäl före omsorg 

om stockholmarnas behov. Att dela på verksamheten i en nämnd som ska stå för själva 

myndighetsutövningen och ha resten av verksamheten i ett eget bolag verkar 

ogenomtänkt.” 

 

§ 9. Skrivelse angående hyresförhandlingar 

 

 Förelåg koncernledningens tjänsteutlåtande. 

 

Koncernstyrelsen beslöt  
 

 att  skrivelsen angående hyresförhandlingar mm anses besvarad med detta utlåtande. 

 

Reservation avgavs av Ann Mari Engel (V) enligt följande: 
 

”Koncernstyrelsen föreslås besluta att 
 

1. Koncernledningens svar inte godkänns. 

2. Bostadsbolagen får direktiv i enlighet med skrivelsens yrkanden. 

3. Därutöver anföra: 

 

Vi anser att de yttrande som inkommit från bostadsbolagen inte svarar på de frågor 

som ställs i skrivelsen om 1) att ge en ekonomisk analys och motiv till bolagens 

yrkanden om hyreshöjningar, i förhållande till bolagens verkliga behov, 2) att ge en 

konsekvensanalys av de långtgående konsekvenserna för framtiden av att bolagens 

beslut att harmonisera sina yrkanden med de privata fastighetsägarna och om detta är 

förenligt med konkurrenslagens kapitel 2,§1. 

 

De allmännyttiga bolagen har även enligt den nya lagen en annan roll och andra 

uppgifter än de privata fastighetsägarna. Vi ifrågasätter därför om det är i enlighet med 

lagen att bedriva gemensamma hyresförhandlingar med dessa.  

 

Vi anser också att de svar som givits angående hyresgästerna möjlighet till inflytande 

endast berör frågan om inflytande i boendet, inte i bolagen, vilket explicit föreskrivs i 

den nya lagen. 

 

Vi yrkar därför att AB Stockholms Stadshus uppmanar bostadsbolagen att redovisa 

svaren på dessa frågor.” 

 

§ 10. Övriga anmälningsärenden 

 

Förelåg koncernledningens tjänsteutlåtande. 

 

 Anmäldes och lades till handlingarna följande ärenden: 
 

1. Koncernledningens remissvar avseende Remiss om den Regionala 

utvecklingsplanen för Stockholmsregionen, RUFS 2010, dess aktualitet och 

användbarhet. 

2. Koncernledningens remissvar avseende Motion om uthyrning av tak på stadens

 fastigheter för installation av solceller. 


